
 

 

Seuraparlamentin kokous / Microsoft Teams 
27.4.2021 
 
 
Paikalla  Henry Toivari (pj.) 

Jari Haapanen 
Mervi Niinijärvi 
Raimo Koskela 
Janne Kuusisto 
Juha Jonsson 
Juha Ruohonen 
Katja Rautee 
Lena Hindström-Pesu 
Mika Korpela 
Riikka Visa 
Saara Kuusinen 
Maija Saarto 
Vesa Hanski 
Esko Halonen / Turun kaupungin liikuntapalvelut (poistui kokouksesta 
esittelyosuutensa jälkeen) 
Annakaisa Ahtiainen / Turun kaupungin liikuntapalvelut  

 
 

1) Esko Halonen esitteli Turun kaupungin liikuntapalvelujen liikunnallisen elämäntavan yksi-
kön toimintaa ja palveluita (esitysmateriaali liitteenä). Esittelyn jälkeen kysymyksiä nousi 
vuoden 2021 toiminta-avustusten jakoon, etsivään harrastustoimintaan ja liikunnan palve-
luohjaukseen sekä harrastesetelipilotin tämänhetkiseen tilanteeseen liittyen.  

- Vuoden 2021 toiminta-avustukset käsitellään toukokuun liikuntalautakunnan ko-
kouksessa. Toiminnan katkoa tai sen aikaista etänä tehtävää ohjausta ei huomioida 
liikuntalautakunnan avustuskriteerien mukaan. Toisaalta yhden pisteen arvo kas-
vaa, koska määräraha pysyy samana, jolloin myös seurojen saamat avustussum-
mat pysyvät suurin piirtein samoina aiempiin vuosiin verrattuna. Pisteytyksen lisäksi 
seurakohtaisiin avustussummiin vaikuttaa toiminta-avustuksen hakijoiden kokonais-
määrä sekä hakijoiden toiminnassa olevien määrä. 

- Kaupungin sopeuttamisohjelmaan sisältyvää harrastesetelipilottia on suunniteltu to-
teuttavan syksyllä 2021 nuorisopassisovelluksen avulla. Pilotissa valituille turkulai-
sille 5.-luokkalaisille tarjotaan n. 200 euron arvoinen harrasteseteli. Verrokkiryhmän 
avulla tutkitaan, miten harrasteseteli vaikuttaa harrastamiseen. Ryhmien koko on n. 
100–200 koululaista. Harrastesetelipilotista on tarjolla lisätietoa seuroille järjestettä-
vässä harrastusfoorumissa 17.5.2021 klo 13.00–15.30. Tilaisuuteen ilmoittaudutaan 
harrastusfoorumin nettisivujen kautta: www.turku.fi/harrastusfoorumi  

- Kahdeksassa koulussa alkuvuodesta käynnistetty liikunnan palveluohjauspilotti on 
osa yhteistä palveluketjua Liikuntapalvelujen, koulun ja kouluterveydenhuollon kes-
ken. Liikuntapalvelujen liikuntapalveluvastaavat toimivat eri kouluilla linkkeinä koulu-
terveydenhuoltoon ja vastaavat palveluohjauspilotista. Tavoitteena on aktivoida vä-
hän liikkuvia lapsia liikkumaan, tiedottaa harrastusmahdollisuuksista ja auttaa löytä-
mään mieleinen liikuntaharrastus. 

- Suomen harrastamisen malliin liittyvä etsivä harrastustoiminta on ollut käynnistys-
vaiheessa keväällä 2021. Etsivää harrastustoimintaa on pilotoitu yhteensä seitse-
mällä koululla ja tarkoitus on laajentaa toimintaa uusille kouluille lukuvuoden 2021-
2022 aikana (Harrastamisen Suomen mallin 2. vaihe). Hankkeen projektityöntekijä 
Tuulia Vibergin lisäksi harrastamisen yhdysopettajat toimivat tärkeässä roolissa 
koulukohtaisen etsivän harrastustoiminnan suunnittelussa/koordinoinnissa.  

 
 

http://www.turku.fi/harrastusfoorumi


 

 

2) Seuraparlamentin kannanotto kuntavaaleihin: Saara Kuusinen esitteli työryhmän valmiste-
leman kannanoton sekä Markus Kalmarin kokousta ennen esittämät kommentit kannanot-
toon liittyen.  

- Esille nostetut kouluikäisten liikunta-aktiivisuuden tilastot tarkistettiin.  
- Seurojen jäsenmäärä on vahvistettu Liikuntapalveluilta.  
- Toiminta-avustukseen liittyvä euromäärä korjataan: Vuoteen 2014 verrattuna avus-

tuksen määräraha on pienentynyt 21 000 €. Vuoden 2015 jälkeen määrärahassa ei 
ole ollut muutosta.  

 
Toimenpiteet:  
 

- Saara tekee em. muutokset kannanottoon.  
- Jari ja Saara ovat yhteydessä Turun Sanomiin (ja Aamusetiin) ja sopivat tapaami-

sen pikimmiten.  
- Saara luo yhdessä työryhmän kanssa some-kampanjan julkaistavan tekstin. Some-

näkyvyys aloitetaan heti, kun julkaisumateriaali valmiina.  
- Lena kääntää some-viestinnän ruotsiksi.  

 
 

3) Turun Avantouimarit ry on lähestynyt seuraparlamenttia liittyen Ispoisten uimarannalle 
suunniteltavaan vesipuistoon. Yhdistys esittää, että vesipuisto toteutettaisiin Ispoisten ui-
marannan sijaan Ruissaloon Saaronniemeen, ja toivoo, että seuraparlamentti tukisi tätä 
esitystä omalla kannanotollaan. 

- Keskustelun jälkeen sovittiin, että puheenjohtaja valmistelee seuraparlamentin kan-
nanoton tukemaan Turun Avantouimarit ry:n esitystä vesipuiston rakentamisesta 
Ruissalon Saaronniemeen.  

 
 

4) Frisbeegolfseura 7K ry on tuonut esille huolensa Lausteen frisbeegolfradan lähellä olevasta 
vähäisestä parkkitilasta. Frisbeegolfin suosion kasvaessa radan pysäköintimahdollisuudet 
ovat riittämättömät aiheuttaen haasteita niin radan käyttäjille kuin lähialueen asukkaille. 
Seuraparlamentin edustajat ovat keskustelleet asiasta Liikuntapalveluiden liikuntapaikka-
mestari Jukka Virtasen sekä liikuntapaikkapäällikkö Oskari Nummen kanssa.  

- Annakaisa kertoi Liikuntapalveluiden edistävän asiaa kaupunkisuunnittelun, maan-
käytön ja tonttipalveluiden kanssa ratkaisun löytämiseksi.  

 
 

5) Puheenjohtaja kertoi Liikuntakeskus Alfan liikuntatilojen vuokrasopimuksen jatkoaikeista 
sekä mahdollisen lisätilan vuokraamisesta liikuntaolosuhteeksi.  

 
 
Muistion kirjasi Annakaisa Ahtiainen.  
 
 


